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17-6.  Amennyiben a rehabilitáció indokát a tbc melletti társbetegség jelenti (pl.  COPD) 

akkor azt kell fődiagnózisnak kódolni és a beteget annak megfelelő terápiában részesíteni. Így 

akár ambulánsan akár nappali kórházban is ellátható a beteg. 

 

17-2. A COPD stádiumbeosztása  a jelenlegi magyar ajánlásnak megfelelően lett kialakítva, 

mely természetesen a szakmai protokollok változásával párhuzamosan később módosítható. 

Célszerű azonban kezelhető számú paramétert alkalmazni, ami a mindennapi gyakorlatban 

kivitelezhető. 

 

17-3. Javaslom jelenleg a valóban leegyszerűsített REP-t alkalmazni, és később a 

tapasztalatok és igények alapján módosítani.  DCLO használatával egyetértek. 

 

17-4. Minden kétséget kizáróan egyetértek, hogy a cystás fibrosis kezelése és rehabilitációja 

költségigényes (segédeszköz, gyógyszer, személyzet).  Jelenleg ellátás csak centrumban 

finanszírozott. Szóba jöhet nappali kórház és ambuláns ellátás is.  

 

17-5.A javasolt paraméterek meghatározása nagyon hasznos és fontos, tehát ezeket a 

kezelőorvos mind meghatározhatja és felhasználhatja. A REP-be való bevételét nem tartom 

aktuálisnak, az egységes koncepció és gyakorlatba való beültetés (pl OEP felé való 

adatjelentés, kezelhető adatszolgáltatás) miatt.  

 

17-6.A javasolt paraméterek meghatározása nagyon hasznos és fontos, tehát ezeket a 

kezelőorvos mind meghatározhatja és felhasználhatja. A REP-be való bevételét nem tartom 

aktuálisnak, az egységes koncepció és gyakorlatba való beültetés (pl OEP felé való 

adatjelentés, kezelhető adatszolgáltatás) miatt.  

 

Minimumfeltételek: 

1. Az orvoslétszám csökkentésével egyetértek, ezt a Szakmai Kollégium Rehabilitációs 

Tagozata így hagyta jóvá. 

2. Ezzel is egyetértek, sokat beszéltünk erről, és így fogadta el a Szakmai Kollégium 

Rehabilitációs Tagozata. 

3. Erről is zajlott egyeztetés és így fogadta el a Szakmai Kollégium Rehabilitációs 

Tagozata 

4. Erről is zajlott hosszas egyeztetés és így fogadta el a Szakmai Kollégium 

Rehabilitációs Tagozata. Ergoterápeuta valóban alig van és a képzés is nagyon 

nehézkes, hasznos lenne vagy a képzést segíteni vagy ezt más szakasszisztenssel 

helyettesíteni. 
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